

And the said amendments were read, and are as followeth :

Press 1st, line 2d—Leave out “the River of.”

Press 2d, line 22d—After “Office,” insert, “of the “Prothonotary.”

Press 3d, line 24th—Leave out “peny,” and insert, “penny.”

— *line 31st*—Leave out “for.”

Press 7th, line 3d—After “the,” insert “support of the.”

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Bellet*,

Concurrence.

Ordered, That the question of concurrence be now separately put upon the said amendments.

The said amendments were then again severally read, and the question of concurrence being separately put upon each, they were unanimously agreed to by the House.

Ordered, That Mr. *Taschereau* do carry back the Bill to the Legislative Council, and acquaint them that this House hath agreed to their amendments.

Then, on motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Bellet*,

The House adjourned 'till four o'clock this afternoon.

Monday, 16th March, 1818—Four o'clock, P. M.

Report on Widow Rottot's Petition.

MR. *Bruneau*, from the Committee of the whole House, to whom was referred the Report of the Special Committee on the Petition of Dame *Marie Magdeleine Le Têtu*, Widow *Rottot*, reported, according to order, the Resolutions of the Committee; and he read the Report in his place, and afterwards delivered it in at the Clerk's Table, where the Resolutions were again read, as followeth :

Resolved, That it is the opinion of this Committee, that it is expedient to grant a Pension to *Marie Magdeleine Le Têtu*, Widow of *Pierre Rottot*, during her life time.

Resolved, That it is the opinion of this Committee, that the said Pension ought to be forty pounds currency.

On motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Déligny*,

Ordered, That the question of concurrence be now separately put upon the said Resolutions.

The said Resolutions were then again severally read, and the question of concurrence being separately put thereon, they were unanimously agreed to by the House.

Concurrence.

Resolved, That this House doth concur with the Committee, in the said Resolutions.

On motion of Mr. *Viger*, seconded by Mr. *Bruneau*,

Bill brought in to grant a Pension to Widow Rottot.

Ordered, That Mr. *Viger* have leave to bring in a Bill to grant a Pension during life to *Marie Magdeleine Le Têtu*, Widow of *Pierre Rottot*, for the causes therein mentioned.

He accordingly presented the said Bill to the House, and the same was received, and read the first time.

Second reading.

Ordered, That the said Bill be read a second time upon Wednesday next.

Report on the Chambly Canal Bill.

Mr. *Huot*, from the Committee of the whole House, on the Bill for making and maintaining a navigable Canal from at or near *St. Johns*, to the Basin of *Chambly*, reported, according to order, the amendments made by the Committee to the Bill; and he read the Report in his place, and afterwards delivered it, with the Bill, in at the Clerk's Table, where the amendments were again read.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Robitaille*,

Concurrence.

Ordered, That the question of concurrence be now separately put upon the amendments reported by the Committee.

The said amendments were then again severally read, and the question of concurrence being separately put thereon, they were unanimously agreed to by the House.

The Bill engrossed.

Ordered, That the said Bill, as amended, be engrossed. Mr.

Et ledit Amendement a été lu comme suit :

Feuille 6, ligne 24.—Après “le,” insérez “soutien “du.”

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Bellet*,

Ordonné, Que la question de concurrence soit maintenant mise sur ledit Amendement. Concours.

Ledit Amendement a été alors lu de nouveau, et la question de concurrence ayant été mise sur icelui, il a été unanimement accordé par la Chambre.

Ordonné, Que Mr. *Taschereau* reporte le Bill au Conseil Législatif, et l'informe que cette Chambre a acquiescé à son Amendement.

Alors, sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Bellet*,

La Chambre s'est ajournée jusqu'à quatre heures de l'après-midi.

Lundi, 16^e. Mars, 1818.—Quatre heures P. M.

CONFORMEMENT à l'Ordre, Mr. *Bruneau*, du Comité de toute la Chambre, auquel avoit été référé le Rapport du Comité Spécial sur la Pétition de Dame *Marie Magdeleine Le Têtu*, Veuve *Rottot*, a fait rapport des Résolutions du Comité: Et il a lu le Rapport à sa place, et ensuite l'a remis à la Table du Greffier, où les Résolutions ont été lues de nouveau comme suit :

Rapport sur la Pétition de la Veuve Rottot.

Résolu, Que c'est l'opinion de ce Comité, qu'il est expédient d'accorder une Pension viagère à *Marie Magdeleine Le Têtu*, Veuve de *Pierre Rottot*.

Résolu, Que c'est l'opinion de ce Comité, que ladite Pension devroit être de quarante Livres courant.

Sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Déligny*,

Ordonné, Que la question de concurrence soit maintenant séparément mise sur lesdites Résolutions.

Lesdites Résolutions ont été alors lues, et la question de concurrence ayant été séparément mise sur icelles, elles ont été unanimement accordées par la Chambre.

Résolu, Que cette Chambre concourt, avec le Comité, dans lesdites Résolutions. Concours.

Sur Motion de Mr. *Viger*, secondé par Mr. *Bruneau*,

Ordonné, Que Mr. *Viger* ait la permission d'introduire un Bill, pour accorder une Pension viagère à *Marie Magdeleine Le Têtu*, Veuve de *Pierre Rottot*, pour les causes y mentionnées. Bill introduit pour accorder une Pension à la Veuve Rottot.

En conséquence il a présenté ledit Bill à la Chambre, lequel a été reçu, et lu pour la première fois.

Ordonné, Que ledit Bill soit lu une seconde fois Mercredi prochain. Seconde lecture.

Conformément à l'Ordre, Mr. *Huot*, du Comité de toute la Chambre sur le Bill pour faire et maintenir un Canal navigable de, à ou près de *St. Jean* au Bassin de *Chambly*, a fait rapport des Amendemens faits au Bill par le Comité; Et il a lu le Rapport à sa place, et ensuite l'a remis, avec le Bill, à la Table du Greffier, où les Amendemens ont été lus de nouveau. Rapport sur le Bill du Canal de Chambly.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Robitaille*,

Ordonné, Que la question de concurrence soit maintenant séparément mise sur les Amendemens dont il a été fait rapport par le Comité. Concours.

Lesdits Amendemens ont été alors lus de nouveau, et la question de concurrence ayant été séparément mise sur chaque, ils ont été unanimement accordés par la Chambre.

Ordonné, Que ledit Bill, tel qu'amendé, soit grossoyé. Le Bill grossoyé.